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Succesfuld grøn omstilling forudsætter bred 
folkelig opbakning
Grundig og reel inddragelse af beboerne
Den gode proces for inddragelse:

• Ansvar
• Ejerskab
• Kompensering
• Planlægning
• Udførelse
• Drift
• Afvikling (efter 30 år)

4/3: Byrådsmøde som definerer projektet endeligt inklusive 
Forhandlingsfælleskab (FF)

10/4: Mail fra Mette til Byråd, at vi er i gang med FF inkl strategi
13/5: Mail fra Mette til Byråd at FF er nu nedsat ved navns nævnelse
26/6: Byrådsmøde vedr revideret Biocirc ansøgning som ikke svarer 

til projektets udførelse fra 4/3

 Manglende orientering vedrørende økonomisk hjælp til juridisk 
støtte til lokalområdet

 Byrådets klimapolitik fra 2023



Forhandlingsfællesskabets råderum
Hvilket mandat har Forhandlingsfælleskabet?

• Har FF mandat til at forhandle direkte med Biocirc?

• Er det et reelt mandat, som giver en reel indflydelse på projektet?

• Er det mandat til solnedgangsstier, grøn beplantning og fuglekvidder?

• Kan FF få en klar definition på FF’s mandat???

• Hvad kan FF hjælpe kommunen med i den herværende proces?



Forhandlingsfællesskabets råderum

Lokal afstemning 

Vil give BioCirc incitament til at forhandle  
med  forhandlingsfællesskabet



Forhandlingsfællesskabets råderum
Alternative lokationer for RGG’s elementer

• Hvorfor Giesegårds jorder?

• Hvorfor Biocirc som udvikler?

• Hvorfor sammenklumpning?

• Hvorfor skal møller ligge tæt og på linje?

• Hvorfor skal solcelle-områder være sammenhængende?

• Skal så store projekter som RGG ligge i én kommune?

• Hvorfor skal RGG projektet ikke tilkobles offentlige elnet (til alles glæde og fleksibilitet)?

• Hvorfor kan møller og solpaneler ikke ligge tæt rundt om Giesegårds ejendom?



Forhandlingsfællesskabets råderum 2/3



Forhandlingsfællesskabets råderum 2/3
Forslag til 
alternativ 
placering af VE

• Sol, hvor det 
ikke gør ondt

• Vind, hvor det 
gør mindst 
ondt for de 
fleste



6 vindmøller i MW klassen placeres 
i ”spredt klynge”

Observeret af Keld på tur i Tyskland

RGG revideret projekt (6/2-24)

9 møller i multi-MW klassen
På rad og række med minimum 
indbyrdes afstand og maximum

gene for omgivelserne 

? Møller i skov ?



RGG V1 750 ha sol 20 møller 35 – 40 ha 
industriklynge



RGG V2 570ha samlet    9 møller á 185m / 7Mw møller RGG V3 440ha sol 9 møller á 185m / 7Mw 
møller



50 
ha

40 
ha

332 ha

RGG V4 (byråds beslutning 
4/3-2024)  

Sol 380 ha 

RGG V3 440ha sol 9 møller á 185m / 7Mw møller   ++++

FF måler og beregner 
de af Biocirc / 
kommunen anslåede 
arealer til sol til at 
være 422 ha



RGG V4½

Sol 570 ha 

RGG V4½    570ha sol 9 møller á 185m / 7Mw møller   

Møllehøjde / MW er siden V1 
vokset til havvindmøller

Hvilken version skal 
FF forholde sig til?



Kommunens rolle i den videre proces

 Vi har en række forhold omkring projektet, som skitsereret, 
(men ikke begrænset til) som vi mener byrådet og kommunen 
skal forholde sig til i den videre proces - før lokalplan 
udarbejdes, og som vi ønsker at få indflydelse på. 

 Hvordan sikrer vi den lokale indflydelse og inddragelse på en 
måde, der også sikre, at I som politikere er fuldt vidende om 
inddragelsen, disse forhold og tager stilling til dem?



Kommunens rolle i den videre proces
Vil Byrådet tage aktiv part i forhandlingerne med BioCirc for f.eks. at sikre:

• Krav til Biocirc om opkobling af anlægget (sol, vind & PtX ) til det offentlige net

• Kompensation til lokale borgerne (ud over lovkrav, boligværditab, økonomi, gratis strøm, gratis 

varme)

• Lokalt medejerskab (eller økonomisk kompensation)

• Penge til løft af lokalområdets offentlige arealer 

• Grønfond skal anvendes i de berørte områder/landsbyer og ikke andre steder i kommunen

• Arealer til rekreative områder (højbeplantning fra start, det første der etableres)



Kommunens rolle i den videre proces  (fortsat)
• Tekniske installationer placeres væk fra Landsbyer og tættest på Giesegård

• Trafikale forhold (tung trafik forbud gennem landsbyerne også transport til Biogasanlægget, tung 
trafik i anlægsperioden kun mellem 8-16 og kun gennem Giesegård)

• Sikring af pendlerrute fra landsbyerne til Kbh i hele anlægsperioden

• Forbud mod containerlandsby til arbejder i/ved landsbyerne

• Arbejdstid på byggepladsen fastsættes til kl 8-16 på hverdage og ikke i weekender

• Kommunalgaranti for at det ikke etableres eller opføres nye eller tilstødende VE-projekter ved nogle 
af de berørte landsbyer 

• Biogas fabrikken skal i ny offentlig høring, hvis den skal udvides



Opsummering, hvad blev vi enige om?

Kan evt. udfyldes med stikord under mødet



Tak for jeres tid!


